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Sammanfattning 

Stadsbyggnadsnämnden, exploateringsnämnden och miljö- och 

hälsoskyddsnämnden har beslutat att uppdra åt 

stadsbyggnadskontoret, exploateringskontoret och 

miljöförvaltningen att skicka förslag till Rågsveds naturreservat på 

samråd. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått ärendet på 

remiss.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till bildandet av Rågsveds 

naturreservat men efterfrågar att Snösätra verksamhetsområde i sin 

helhet införlivas inom reservatsgränsen. Förvaltningen bedömer att 

områdets framtida utveckling och användning främjas av att ingå i 

reservatet och att drift och skötsel blir enhetlig. Om 

verksamhetsområdet inte införlivas inom naturreservatet efterfrågar 

förvaltningen att området detaljplaneläggs som parkmark.  

 

Förvaltningen har därutöver synpunkter på att Snösätravägen 

renoveras, att område Y2 enligt skötselplanen förblir upplagsyta för 

skötsel och drift samt att föreslagna hundrastområden och -gårdar 

uppförs enligt samrådsförslaget.  
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Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av lokal- och stadsmiljöenheten på 

ekonomiavdelningen. 

Bakgrund 

Stadsbyggnadskontoret, exploateringskontoret och 

miljöförvaltningen har tagit fram ett förslag på 

naturreservatsbildning inom Rågsveds friområde. Förslaget 

innehåller reservatsföreskrifter med tillhörande områdesgräns, 

skötselplan samt en ekonomisk kalkyl över beräknade kostnader. 

 

Rågsveds friområde utgör tillsammans med Högdalstopparna och 

Fagersjöskogen den innersta delen av den regionala grönkilen 

Hanvedenkilen och är en viktig länk till Stockholms natur- och 

parkområden. Det föreslagna naturreservatet angränsar i söder till 

Kynässkogen i Huddinge kommun och bildar med den ett större 

sammanhängande grönområde som har förbindelser med 

grönområden ännu längre söderut.   

 

Stockholms befolkning växer snabbt och då befolkningen ökar blir 

behovet av tätortsnära natur för rekreation och för bevarad biologisk 

mångfald än större. Rågsved friområde utgör en viktig del i 

Stockholms sammanhängande gröna infrastruktur, med särskilt 

betydelsefulla äldre barrskogs- och våtmarksmiljöer, samt 

ädellövskog och inslag av särskilt skyddsvärda arter. Området fyller 

också en viktig rekreativ funktion för boende i närområdet. 

Ärendet 

Stadsbyggnadsnämnden, exploateringsnämnden och miljö- och 

hälsoskyddsnämnden har beslutat att uppdra åt 

stadsbyggnadskontoret, exploateringskontoret och 

miljöförvaltningen att skicka förslag till Rågsveds naturreservat på 

samråd. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått ärendet på 

remiss.  

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Förvaltningen ställer sig positivt till att naturreservat upprättas för 

Rågsveds friområde. Förvaltningen efterfrågar dock att hela 

Snösätra verksamhetsområde införlivas i reservatet. Detta skulle 

underlätta drift och skötsel av verksamhetsområdet, utvecklingen av 

områdets samt skapa en tydlighet för besökare. Om norra delen av 

verksamhetsområdet exkluderas försvårar detta möjlig utveckling 

av platsen samt skapar risk för otydlig gränsdragning.  

 

Dessutom vill förvaltningen poängtera att en exkludering av norra 

delen av Snösätra verksamhetsområde gör att utvecklingen av 
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platsen inte behandlas eller kommenteras i reservatsföreskrifterna 

eller skötselplanen vilket kan försvåra framtida utveckling av 

platsen. Förvaltningen gör därför bedömningen att hela 

verksamhetsområdet bör införlivas i reservatet och dess framtida 

utveckling tydligt preciseras och kostnadsberäknas i 

reservatsföreskrifterna och den ekonomiska kalkylen.  

 

Förvaltningen efterfrågar därför att verksamhetsområdet hanteras i 

sin helhet och att utvecklingsinriktningen skrivs in i föreskrifter och 

skötselplan. I det fall detta inte går kan mål för området samt 

åtgärder kan tas fram i ett senare skede. Förvaltningen vill därför 

lyfta att Snösätravägen är i stort behov av renovering, oavsett 

verksamhetsområdets framtida användning och för detta behöver 

medel avsättas i den ekonomiska kalkylen.  

 

I det fall det inte går att införliva Snösätra verksamhetsområde i sin 

helhet inom reservatet efterfrågar förvaltningen att området 

detaljplaneläggs som parkmark där stadsdelsförvaltningen ansvarar 

för driften. Förvaltningen understryker även vikten av att område 

Y2 enligt skötselplanen förblir upplagsplats. Detta är en 

förutsättning för förvaltningens skötsel och drift av naturreservatet. 

Förvaltningen ställer sig också positiva till föreslagna ytor för 

hundrastområde respektive hundrastgård. 

 

Förvaltningen vill också nämna att Snösätra verksamhetsområde 

inom ramen för det lokala utvecklingsprogrammet utreds som en 

intressant plats att utveckla för kulturell verksamhet, idrottsändamål 

eller annan rekreativ verksamhet. Förvaltningen utreder även 

möjligheterna att skapa ett aktivitetsstråk med till exempel 

mötesplatser och kulturupplevelser mellan Högdalens centrum och 

Snösätra verksamhetsområde via Högdalens skateanläggning och 

Cyklopen. Ett sådant aktivitetsstråk skulle passera genom det 

föreslagna naturreservatet. 

 

Förvaltningen vill slutligen poängtera behovet av särskild 

kompetens på stadsdelsförvaltningen för att driva och utveckla 

kommande naturreservat.   

 

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

överlämnar förvaltningen tjänsteutlåtande som svar på remissen samt 

att beslutet justeras omedelbart 

Bilagor 

1. Förslag till beslut för Rågsveds naturreservat 

2. Förslag till Skötselplan för Rågsveds naturreservat 
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3. Rågsveds naturreservat – Ekonomisk kalkyl 


